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PROTOKÓŁ  Nr XVII/2020 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 30 kwietnia 2020 roku  

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 15 radnych. 

 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 16
00

 i  trwały do godz. 17
50  

W sesji udział wzięli: 

- Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

- Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

- Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

- Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

- Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek 

Łobocki, który przywitał wszystkich uczestniczących w obradach. Poinformował, że z powodu 

pandemii koronawirusa i w trosce o bezpieczeństwo sesja będzie miała charakter zdalnego 

obradowania z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość. Podczas prowadzenia 

obrad odbywać się będzie głosowanie imienne.  

  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 19.03.2020 roku.   

3. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok; 

2) w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/193/16 Rady Miejskiej w Bobolicach  z dnia 29 grudnia 

2016 r. w sprawie opłaty prolongacyjnej; 

3) w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości wskazanych grup przedsiębiorców,   

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19; 

4) w  sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2020 roku  dla Powiatu Koszalińskiego;                           



str. 2 
 

5) w sprawie  wykazu kąpielisk oraz określenia sezonu kąpielowego w roku 2020 na terenie 

Gminy Bobolice;  

6) w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu "Opieka wytchnieniowa"- edycja 

2020; 

7) w sprawie likwidacji publicznej Szkoły Podstawowej w Kurowie Gm. Bobolice;  

8) w sprawie przekształcenia ośmioletniej Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza  

w Bobolicach poprzez zmianę adresu siedziby głównej z ul. Szkolnej 1 na ul. Głowackiego  

7d w Bobolicach;  

9) w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/350/18 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia  

16 października 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w Żłobku 

Miejskim w Bobolicach.  

4. Wnioski i zapytania radnych.    

5. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach  

z dnia 19 marca 2020 roku.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki stwierdził, że protokół             

z XVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 19 marca 2020 roku był wyłożony  do 

wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, i na stronie BIP Urzędu 

Miejskiego. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XVI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”, 

 

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki. 

Poinformował, że wszystkie projekty uchwał zostały szczegółowo omówione podczas wspólnego 

posiedzenia wszystkich komisji Rady w dniu 28 kwietnia 2020 roku.  

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XVII/150/20 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

2) w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/193/16 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 

grudnia 2016 r. w sprawie opłaty prolongacyjnej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.  

Na podstawie art. 57 § 7 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997r. - Ordynacja podatkowa (Dz. U.  

z 2019 r. poz. 900, z późn. zm.) Rada Miejska w Bobolicach Uchwałą Nr XXII/193/16 z dnia 29 

grudnia 2016 roku wprowadziła opłatę prolongacyjną z tytułu rozłożenia na raty lub odroczenia 

terminu płatności podatków oraz zaległości podatkowych stanowiących dochód gminy.  

Projekt niniejszej uchwały wprowadza dodatkowo zapis w § 2a, stanowiący wyjątek od naliczania 

opłaty prolongacyjnej w sytuacji, gdy ulgi w spłacie dotyczyć będą zobowiązań powstałych w 

okresie obowiązywania stanu zagrożenia epidemicznego, stanu epidemii i innego w związku z 

zakażeniami wirusem SARS-CoV-2, nie dłużej jednak niż do 30.09.2020r.  

Podjęcie przedmiotowej uchwały ma na celu umożliwienie skorzystania z ulg w spłacie 

zobowiązań podatkowych bez obciążenia dodatkowym kosztem jakim jest opłata prolongacyjna. 

Skutki finansowe w związku z podjęciem niniejszej uchwały nie są w chwili obecnej możliwe do 

oszacowania, gdyż będą zależeć od  ilości udzielonych ulg oraz wysokości zobowiązań i terminów 

ich zapłaty przez przedsiębiorców.  

Ulga ta stanowi jedną z pozycji Gminy Bobolice do pakietu ulg proponowanych dla wszystkich  

przedsiębiorców w tym trudnym czasie funkcjonowania gospodarki rynkowej. 

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XVII/151/20 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

 

3) w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości wskazanych grup przedsiębiorców, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.    

 

Na podstawie art. 15p ustawy z dnia  31 marca 2020r. o zmianie ustawy o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych 

chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw (Dz. 

U. z 2020r., poz.568 ), tzw. Tarczy antykryzysowej,  Rada Gminy może w drodze uchwały, za 

część roku 2020, tj. za miesiące: kwiecień, maj i czerwiec wprowadzić zwolnienie z podatku od 

nieruchomości  gruntów , budynków i budowli związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej wskazanym grupom przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa 

pogorszeniu w związku  z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu 

COVID-19.  

Przedmiotowy projekt uchwały wskazuje grupę przedsiębiorców, którym na podstawie § 8 ust.  

1 pkt. 1 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 19 kwietnia 2020 r. w sprawie  ustanowienia 

określonych ograniczeń, nakazów i zakazów w związku z wystąpieniem stanu epidemii (Dz. U.  

z 2020r., poz. 697) czasowo ograniczono możliwość prowadzenia swojej działalności. 

Rozporządzenie to szczegółowo określa, jaki rodzaj przedsiębiorców ma ograniczone prawo 

wykonywania działalności.  

Stąd, Gmina Bobolice, wychodząc naprzeciw oraz mając na względzie trudną sytuację  

gospodarczą w kraju spowodowaną stanem zagrożenia epidemicznego wprowadza rozwiązania 

rozszerzające katalog narzędzi polityki podatkowej Gminy poprzez  nowe , nadzwyczajne 

instrumenty, których celem jest wsparcie przedsiębiorców w tym ciężkim okresie związanym  

z rozprzestrzenianiem się COVID-19. Niniejsza uchwała z pewnością przyczyni się choć w części 

do złagodzenia jej skutków społeczno-gospodarczych w naszej Gminie. 

Zwolnienie za okres kwiecień, maj, czerwiec 2020 roku jest skierowane do przedsiębiorców 

będących podatnikami podatku od nieruchomości, którzy w dniu 1 marca 2020 roku prowadzili 

swoją działalność gospodarczą. Aby uzyskać zwolnienie wystarczy do Gminy złożyć jedynie 

korektę deklaracji lub Informacji  do podatku od nieruchomości (w zależności od formy 

prowadzenia działalności), uwzględniającą nieruchomości do zwolnienia wraz z uproszczonym, 

wymaganym przepisami prawa formularzem do pomocy publicznej, stanowiącym załącznik  do 

niniejszej uchwały. Wskazani w uchwale przedsiębiorcy prowadzący działalność na obszarze 

Gminy Bobolice będą mogli skorzystać z przedmiotowej ulgi w podatku od nieruchomości  

i złożyć niniejsze dokumenty w terminie do dnia 30 czerwca 2020 roku. 

Wprowadzona ulga podatkowa w formie zwolnienia jest kolejną pozycją z Bobolickiego 

pakietu ulg dla przedsiębiorców, których, z uwagi na stan pandemii wywołanej wirusem SARS-

CoV-2  pogorszyła się sytuacja finansowa, w wyniku której utracili płynność finansową.  
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Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XVII/152/20 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

4) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2020 roku dla Powiatu Koszalińskiego.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.   

Starosta Koszaliński zwrócił się do Gminy Bobolice z wnioskiem o udzielenie pomocy finansowej 

w zakresie planowanej przez Powiat budowy chodnika przy drodze powiatowej w miejscowości 

Ujazd. Zadanie to było szeroko  konsultowane z mieszkańcami.  Wartość inwestycji szacowanej 

przez Powiatowy Zarząd Dróg w Koszalinie wynosi 141 000 zł. Zgodnie z założeniami  

i warunkami Powiatu w 2020 roku  na terenach gmin są realizowane inwestycje wyłącznie  

z dofinansowaniem przez te samorządy.    

Dbając o bezpieczeństwo  oraz finansowanie i realizację przez Powiat Koszaliński na 

terenie Gminy Bobolice we wcześniejszych latach i obecnie szeregu innych zadań inwestycyjnych 

w zakresie budowy nowych chodników i kompleksowej naprawy nawierzchni dróg asfaltowych, 

przekazanie dotacji w wysokości 15 000 zł. uznaje się za zasadne. Szczegółowe warunki zostaną 

określone w umowie pomiędzy Powiatem Koszalińskim a Gmina Bobolice. Mając na uwadze 

powyższe   wnosi się o podjęcie przedmiotowej uchwały.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XVII/153/20 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

5) w sprawie wykazu kąpielisk oraz określenia sezonu kąpielowego w roku 2020 na terenie 

Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.   

Zgodnie z art.37 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo Wodne (Dz. U z 2020 r., poz. 

310), Rada Gminy określa, w drodze uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do 

dnia 20 maja sezon kąpielowy, który obejmuje okres między 01 czerwca a 30 września oraz 
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określa, wykaz kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do 

danej gminy. 

Burmistrz podaje do publicznej wiadomości projekt uchwały, o której mowa w ust. 2, w sposób 

zwyczajowo przyjęty, określając formę, miejsce i termin składania uwag oraz propozycji zmian do 

tego projektu uchwały, nie krótszy niż 21 dni od dnia podania do publicznej wiadomości. 

Rozpatrzenie uwag oraz propozycji, o których mowa w ust. 10, w terminie nie dłuższym niż 14 

dni od dnia upływu terminu ich składania. 

Projekt uchwały, o której mowa w ust. 2, wraz z wnioskami, o których mowa w ust. 3,  

i dokumentami, o których mowa w ust. 5, wójt, burmistrz lub prezydent miasta, najpóźniej do dnia 

28 lutego, przekazuje do zaopiniowania Wodom Polskim, właścicielowi wód oraz właściwemu 

organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i Państwowemu Powiatowemu lub Państwowemu 

Granicznemu Inspektorowi Sanitarnemu, a w przypadku kąpieliska położonego na: terenie parku 

narodowego - także Dyrektorowi Parku Narodowego, polskich obszarach morskich - także 

właściwemu Dyrektorowi Urzędu Morskiego, śródlądowej drodze wodnej - także właściwemu 

Dyrektorowi Urzędu Żeglugi Śródlądowej. Wody Polskie, właściciel wód, właściwy organ 

Inspekcji Ochrony Środowiska, Państwowy Powiatowy lub Państwowy Graniczny Inspektor 

Sanitarny, Dyrektor Parku Narodowego, Dyrektor Urzędu Żeglugi Śródlądowej oraz Dyrektor 

Urzędu Morskiego wyrażają opinie do przekazanego projektu uchwały, o której mowa w ust. 2,  

w terminie 14 dni. Brak opinii w tym terminie uznaje się za wyrażenie opinii pozytywnej. 

W toku postępowania skompletowano wszystkie dokumenty, o których mowa w ust. 5,  

a procedura określona w art.37 w ust. od 10-12 została zachowana. 

 

 W przypadku wprowadzenia zakazu, lub ograniczeń w korzystaniu z kąpieliska, 

związanych z pandemią COVID-19, będą obowiązywały wytyczne podjęte przez inspekcje 

sanitarną lub inne organy upoważnione w tym zakresie.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XVII/154/20 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

6) w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu „Opieka wytchnieniowa” – 

edycja 2020.  

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Wiceburmistrz Pani Grażyna Wiater.  
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Program „Opieka wytchnieniowa” - edycja 2020”, stanowi kontynuację Programu „Opieka 

wytchnieniowa -edycja 2019. Program kierowany jest do członków rodzin lub opiekunów, którzy 

wymagają  wsparcia w postaci doraźnej , czasowej przerwy w sprawowaniu bezpośredniej opieki 

nad dziećmi z orzeczeniem o niepełnosprawności, a także nad osobami ze znacznym stopniem 

niepełnosprawności. 

Dzięki temu wsparciu osoby zaangażowane na co dzień w sprawowaniu opieki 

dysponować będą czasem dla siebie , który będą mogły przeznaczyć na odpoczynek i regenerację , 

jak również na załatwienie niezbędnych spraw. Usługa opieki wytchnieniowej może służyć 

również okresowemu zabezpieczeniu potrzeb osoby niepełnosprawnej w sytuacji, gdy 

opiekunowie z różnych powodów nie będą mogli wykonywać swoich obowiązków. 

Opieka wytchnieniowa ma za zadanie odciążenie członków rodzin lub opiekunów poprzez 

wsparcie ich w codziennych  obowiązkach lub zapewnienie czasowego zastępstwa. 

Ważnym aspektem  usługi opieki wytchnieniowej jest także wzmocnienie osobistego 

potencjału członków rodzin, opiekunów zaangażowanych w sposób stały w codzienne wsparcie 

osób niepełnosprawnych  oraz ograniczenie wpływu na ich kondycję psychofizyczną wiążącą się  

z tym obciążeń. 

 

Pan Hubert Karwowski przewodniczący Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia  

i Porządku Publicznego przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XVII/155/20 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

7) w sprawie likwidacji publicznej Szkoły Podstawowej w Kurowie Gm. Bobolice.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Burmistrz Pani Mieczysława Brzoza.  

Podjęta przez Radę Miejską w Bobolicach uchwała nr XII/104/19 z dnia 28 listopada 2019 

r. w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Kurowie gm. Bobolice upoważniła 

Burmistrza Bobolic do dokonania czynności niezbędnych do przeprowadzenia dalszej procedury 

dot. likwidacji szkoły w Kurowie. 

Zgodnie z zapisami ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (t. j. Dz. U. 2019 

r., poz. 1148 z późn. zm.) - art. 89 -  "szkoła publiczna (…) może być zlikwidowana z końcem roku 

szkolnego przez organ prowadzący szkołę, po zapewnieniu przez ten organ uczniom możliwości 

kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego typu, a także kształcącej w tym 

samym lub zbliżonym zawodzie. Organ prowadzący jest obowiązany, co najmniej na 6 miesięcy 

przed terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji szkoły: rodziców uczniów, a w 
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przypadku uczniów pełnoletnich – tych uczniów, właściwego kuratora oświaty oraz organ 

wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego właściwej do prowadzenia szkół danego typu. 

(…) Szkoła lub placówka publiczna prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może 

zostać zlikwidowana po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty. 

Organ prowadzący rozpoczynając procedurę likwidacji szkoły wypełnił dyspozycje 

określone w ww.  ustawie poprzez: 

1. Podjęcie Uchwały nr XII/104/19 z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie zamiaru 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Kurowie gm. Bobolice. 

2. Zawiadamiania o zamiarze likwidacji  rodziców uczniów szkoły z zachowaniem 

sześciomiesięcznego terminu poprzedzającego likwidację wyżej wymienionej szkoły. 

Zawiadomienia rodziców odbyły się w dwóch formach. Pierwszą formą było w dniu 2 grudnia 

2019 r.  zebrania z udziałem przedstawicieli organu prowadzącego z pracownikami szkoły oraz 

rodzicami uczniów, na którym zarówno Rada Pedagogiczna jak i Rada Rodziców przedstawiła 

swoje stanowisko wobec zamiaru likwidacji szkoły w Kurowie. Następnym krokiem było pisemne 

zawiadomienie rodziców uczniów szkoły. Do dnia 19 lutego 2020 r. dokonano skutecznego 

zawiadomienia w formie pisemnej  wszystkich rodziców uczniów szkoły jednocześnie wskazując 

miejsce do kontynuowania dalszej  nauki.  

3. Zawiadamiania o zamiarze likwidacji Zachodniopomorskiego Kuratora Oświaty, 

z zachowaniem sześciomiesięcznego terminu poprzedzającego likwidację wyżej wymienionej 

szkoły wraz z przekazanie ww. uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  

w Kurowie z prośbą o wydanie opinii w przedmiotowej sprawie. 

4. Uzyskanie od Zachodniopomorskiego Kuratora Oświaty pozytywnej opinii w sprawie 

planowanej likwidacji szkoły - pismo z dnia 23 marca 2020r.(znak pisma: WWEAS-

DK.542.12.2020.KD). 

5. Przedłożenie projektu uchwały w sprawie likwidacji publicznej Szkoły Podstawowej 

w Kurowie Gm. Bobolice organizacjom związkowym oraz uzyskanie opinii:  

a. Związek Nauczycielstwa Polskiego - opinia pozytywna  

b. Komisji Międzyzakładowej Pracowników Oświaty i Wychowania "NSZZ Solidarność" - 

opinia pozytywna.   

Za likwidacją Szkoły w Kurowie przemawia wiele przesłanek demograficznych, 

ekonomicznych, organizacyjnych i społecznych.  

Szkoła Podstawowa w Kurowie ma swoją siedzibę w budynku trzykondygnacyjnym, 

w którym mieści się: 5 sal lekcyjnych, 1 pracownia komputerowa, stołówka/świetlica, sala 

gimnastyczna (przerobiona z sali lekcyjnej), pomieszczenie socjalne, gabinet pielęgniarki 

szkolnej, pokój nauczycielski, biblioteka szkolna, gabinet dyrektora, który pełni także rolę 
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sekretariatu szkoły. w szkole nie ma oddzielnego pomieszczenia przeznaczonego na stołówkę 

szkolną. Poza ogrodzeniem szkoły znajduje się boisko trawiaste. Na terenie wsi znajduje się plac 

zabaw, siłownia oraz całoroczna świetlica wiejska. 

Struktura organizacyjna Szkoły Podstawowej w Kurowie obejmuje klasy I-VIII oraz 

oddział składający się z dzieci w wieku 5 lat (dzieci bez obowiązku wychowania przedszkolnego - 

poniżej 6 r.ż). Nie ma oddziałów klasy IV i VII oraz nie było także obowiązku otwierania 

oddziału przedszkolnego, z uwagi na brak dzieci podlegających obowiązkowi przedszkolnemu. 

Według danych stan na dzień 31.03.2020 r. do klas I-VIII szkoły uczęszcza 26 uczniów, natomiast 

do oddziału dzieci młodszych 7 dzieci w wieku  5 lat  - stan zmienił się z uwagi na fakt, że  lutym 

do miejscowości w obwodzie szkoły wprowadzili się nowi mieszkańcy, którzy zapisali do 

oddziału dwoje dzieci w wieku 5 lat. 

1. CZYNNIK DEMOGRAFICZNY.   

W roku szkolnym 2019/2020 w obwodzie Szkoły Podstawowej w Kurowie mieszka 45 

dzieci - wg danych zameldowania na pobyt stały bądź czasowy z ewidencji ludności. Jest to liczba 

dzieci urodzonych w latach 2005-2012, czyli dzieci podlegających obowiązkowi nauki w kl. I-

VIII.  Natomiast do szkoły w Kurowie uczęszcza 26 dzieci, czyli 19 dzieci uczy się poza 

obwodem szkolnym, w tym 16 dzieci uczęszcza do szkoły w Bobolicach.   

Większość zajęć odbywa się w tzw. "klasach łączonych" z uwagi na małą liczebność dzieci 

w poszczególnych klasach. W roku szkolnym 2019/2020 nie było zasadności otworzenia oddziału 

klasy IV i VII w szkole w Kurowie. Pozostałe klasy są mało liczebne np. do klasy I szkoły 

uczęszcza jedno dziecko, do klasy III – dwójka.  

Szczegółowe dane dotyczące liczby uczniów uczęszczających do placówki w roku 

szkolnym 2019/2020 a liczbę dzieci zameldowanych na terenie obwodu szkoły, które podlegają 

obowiązkowi szkolnemu przedstawia poniższa tabela: 

KLASA I II III IV V VI VII VIII Razem 

Liczba dzieci 

uczęszczających do szkoły 

 

1 

 

3 

 

2 

 

0 

 

8 

 

3 

 

0 

 

9 

 

26 

Liczba dzieci 

zameldowanych w obwodzie 

wg poszczególnych 

roczników * 

 

5 

 

6 

 

2 

 

9 

 

5 

 

6 

 

5 

 

7 

 

45 

* wg  stan na XI.2019r.  

 

W latach ubiegłych sytuacja dzieci, które podlegały realizacji obowiązku szkolnego 

w Szkole Podstawowej w Kurowie, a ów obowiązek realizowały w innych szkołach wyglądała 

następująco: 
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Lata Ogólna liczba 

podlegająca obowiązkowi 

szkolnemu 

Dzieci uczące się w SP 

w Kurowie -

obowiązek szkolny 

Dzieci realizujące 

obowiązek poza szkołą 

2013/2014 59 41 18 

2014/2015 61 34 27 

2015/2016 61 37 24 

2016/2017 53 33 20 

2017/2018 52 26 26 

2018/2019 39 31 8 

2019/2020 45 26 19 

* dane częściowo wg projektów i arkuszy organizacyjnych placówki 

 

 

Szkoła Podstawowa w Kurowie jest jedną z najmniejszych szkół pod względem liczby 

uczniów spośród szkół prowadzonych przez Gminę Bobolice. Z danych z ewidencji ludności 

wynika fakt, że stan ten nie ulegnie poprawie. Ponadto, ogólna liczba uczniów uczęszczających do 

szkoły w Kurowie  z roku na rok maleje (m.in. na podstawie danych Systemu Informacji 

Oświatowej stan na dzień 30 września): 

 

Rok 

szkolny 

kl. I kl. II kl. 

III 

Kl. 

IV 

Kl. V Kl. 

VI 

Kl. VII Kl.VIII Razem 

2012/2013 6 8 2 9 10 12 - - 47 

2013/2014 7 7 7 2 8 11 - - 42 

2014/2015 4 6 7 7 3 9 - - 36 

2015/2016 9 4 6 7 7 4 - - 37 

2016/2017 - 10 3 6 8 6 - - 33 

2017/2018 2 1 10 3 3 8 - - 27 

2018/2019 6 2 0 8 3 3 9 0 31 

2019/2020 1 3 2 0 8 3 0 9 26 

 

Liczba urodzeń w latach 2011-2019 w obwodzie Szkoły Podstawowej w Kurowie (wg 

stanu z EL) wygląda następująco:   
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rok 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 

Obwód 

Szkoły 

Podstawowej 

w Kurowie 

 

8 

 

8 

 

3 

 

12 

 

3 

 

14 

 

8 

 

8 

 

6 

 

Podsumowując: 

Analiza danych dotyczących liczby urodzeń w latach 2011-2019 pozwala prognozować, że 

przez kolejne lata nic nie ulegnie zmianie, a tendencja spadkowa liczby uczniów w szkole utrzyma 

się. Należy również zwrócić uwagę, że liczba dzieci zameldowanych w obwodzie szkoły nie 

zawsze jest zgodna ze stanem faktycznym dzieci uczęszczających do niej. Analizy wskazują, że w 

roku szkolnym 2020/2021 przewidywana liczba uczniów w klasach I-VIII  wynosiłaby 17 dzieci 

oraz 7 dzieci w wieku 6 lat. W szkole nie byłoby oddziałów klasy I i VIII. 

 

2. CZYNNIK EKONOMICZNY - KOSZTY UTRZYMANIA PLACÓWKI 

Konieczność racjonalizacji sieci szkolnej uwzględnia tez czynnik ekonomiczny. Placówka 

od kilku ostatnich lat jest utrzymywana kosztem innych szkół oraz brakiem realizacji wielu innych 

potrzeb gminy. Ciężar utrzymania szkoły staje się z roku na rok coraz bardziej nabrzmiały z 

powodu systematycznie zmniejszającej się liczby uczniów. 

Szkoła w Kurowie jest najmniejszą placówką pod względem liczby uczniów spośród szkół 

prowadzonych przez Gminę Bobolice. Do szkoły podstawowej wg stanu na dzień 31 marca 2020 

r. uczęszcza 26 uczniów. Natomiast do oddziału przedszkolnego, utworzonego przez Gminę 

dodatkowo i wyłącznie do momentu funkcjonowania szkoły podstawowej uczęszcza 7 dzieci, 

które to nie podlegają obowiązkowi przedszkolnemu.   

 

Budżet (koszty całościowy utrzymania placówki) przedstawia tabela poniżej:  

 

Rok Budżet szkoły Liczba uczniów 

 

Koszt kształcenia 

ucznia 

2012 771 416,30 zł 54 14 285,49 zł 

2013 794 234,28 zł 47 16 898,60 zł 

2014 769 509,30 zł 48 16 031,44 zł 

2015 729 047,65 zł 37 19 703,99 zł 

2016 658 047,00 zł 33 19 940,82 zł 
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2017 578 844,69 zł 30 19 294,82 zł 

2018 659 616,37 zł 41 16 088,20 zł 

2019  702 433,45 zł 32 21 951,03 zł 

Plan na rok 2020 624 687,00 zł 26* 24 026,42 zł 

 

*w szkole nie ma obecnie dzieci podlegających obowiązkowi przedszkolnemu, więc nie 

było obowiązku tworzenia i utrzymywania dodatkowego oddziału przedszkolnego. W związku z 

powyższym do wyliczenia kosztów funkcjonowania szkoły zostały wliczone dzieci podlegające 

obowiązkowi nauki. 

Ustawa o finansach publicznych zobowiązuje jednostki samorządu terytorialnego 

do dokonywania wydatków publicznych w sposób celowy i oszczędny z zachowaniem zasady 

uzyskiwania najlepszych efektów na oświatę bez uszczerbku dla jakości, a nawet zwiększenia 

efektów kształcenia. Likwidacja szkoły oraz zmiana w organizacji sieci szkół wpłynie 

na zracjonalizowanie wydatków ponoszonych na oświatę.  

 

3. WARUNKI  W JAKICH UCZNIOWIE BĘDĄ SIĘ UCZYĆ PO LIKWIDACJI 

SZKOŁY. 

 

Uczniom likwidowanej Szkoły Podstawowej w Kurowie zapewnia się możliwość 

kontynuowania nauki i bezpłatny transport oraz opiekę podczas dowozu do Szkoły Podstawowej 

im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach.  

Analiza przeniesienia uczniów ze Szkoły w Kurowie do Szkoły w Bobolicach wskazuje, że 

nie spowoduje to zwiększenia dodatkowych oddziałów w placówce. Nie potwierdzą się również 

obawy rodziców, że  klasy w szkole w Bobolicach  będą przepełnione i wszystkie będą liczyły 

ponad 26 i więcej uczniów. Analiza pokazuje, że klasy będą liczyły średnio 22 uczniów,  

z wyjątkiem klasy II i VI w roku szkolnym 2020/2021. W przypadku klasy VI w roku szkolnym 

2020/2021 z uwagi na uzyskanie mniej liczebnych klas, istnieje możliwość podziału dzieci na trzy 

obecnie istniejące oddziały w szkole w Bobolicach.  

Organizacja pracy szkoły w Bobolicach nie zmieni się w następstwie przyjęcia uczniów 

ze szkoły w Kurowie. Ujemne skutki dla procesu edukacyjnego w szkole w Kurowie miało 

łączenie klas, które nie będzie mieć miejsca w szkole w Bobolicach. Poza tym warunki edukacji  

w szkole w Bobolicach są z wymierną korzyścią dla uczniów. Obiekt szkolny w Bobolicach jest 

monitorowany, a w szkole zatrudnionych jest dwóch pedagogów szkolnych na pełnych etatach. 

Zdecydowanie polepszą się warunki nauczania uczniów ze szkoły z Kurowa. Szkoła  

w Bobolicach jest szkołą obszerną, z wystarczającą i nowoczesną bazą dydaktyczną oraz 
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z zapleczem sportowym, z bogatą infrastruktura zewnętrzną (boiska do piłki ręcznej i koszykowej, 

boiska do piłki nożnej, bieżnia i skocznia). W szkole w Bobolicach dla wszystkich uczniów 

zostanie zapewniona opieka świetlicowa, zajęcia dodatkowe i wyrównawcze oraz możliwość 

zajęć w różnorodnych kołach zainteresowań. Nie będą prowadzone zajęcia w klasach łączonych 

na poziomie różnych oddziałów.   

Szkoła Podstawowa w Bobolicach wyposażona jest w pracownie przedmiotowe i sale 

gimnastyczną, stołówkę, świetlicę, bibliotekę z bogatym księgozbiorem, kompleks boisk 

sportowych Orlik wraz z infrastrukturą techniczną, boisko do piłki ręcznej i koszykowej, sprzęt 

gimnastyczny, bieżnie, skoczek. Wszystkiego tego brakuje w placówce w Kurowie. Lekcje w-f 

prowadzone są obecnie w sali lekcyjnej pełniącej funkcję zastępczej sali gimnastycznej.  Niestety 

budowa nowej sali gimnastycznej przy szkole z tak małą liczebnością klas z punktu 

wydatkowania środków publicznych uznać można za wysoce niegospodarne. Ponadto, szkoła  

w Bobolicach posiada w swej strukturze pracownie przedmiotowe wyposażone w nowoczesne 

pomoce dydaktyczne. Sprzęt uczniowski dostosowany jest do wieku i wzrostu uczniów. Kadra 

pedagogiczna jest wykształcona, z odpowiednimi kwalifikacjami.  

 

Dla lepszego zobrazowania sytuacji porównanie pozostałych warunków zostało 

umieszczone w tabeli:  

 

SZKOŁA PODSTAWOWA W KUROWIE 

 

SZKOŁA PODSTAWOWA IM. HENRYKA 

SIENKIEWICZA W BOBOLICACH 

 

1. Brak pedagoga szkolnego. 

 

 

2. W szkole w tygodniu jest realizowana 1 godzina 

zajęć korekcyjno- kompensacyjnych dla uczniów 

klas V, VI i VIII. Zajęcia te prowadzi nauczyciel 

uczący w szkole edukacji wczesnoszkolnej. Zajęcia 

te prowadzone są za zgodą kuratora. 

3. Raz w tygodniu nauczyciel matematyki 

prowadzi zajęcia dydaktyczno – wyrównawcze z 

matematyki dla uczniów z klas V, VI, VIII. 

 

4.Są realizowane zajęcia rozwijający w klasa I, II, 

III, V, VI, VIII- języka polskiego ( 1 godzina w 

 

1. W szkole pracuje i pełni dyżur 2 pedagogów 

szkolnych. 

 

2. W szkole organizowane  są  w ciągu tygodnia  

zajęcia korekcyjno – kompensacyjne dla klas IV, V, 

VI, VII, VIII. Nauczyciele prowadzący te zajęcia 

posiadają niezbędne kwalifikacje. 

 

3. W ciągu tygodnia organizowane są zajęcia 

dydaktyczno-  wyrównawcze z języka polskiego, z 

matematyki , z języków obcych. 

 

4. W ciągu tygodnia realizowaną są dodatkowe 

zajęcia stymulujące rozwój emocjonalno- społeczny 
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tygodniu dla każdej z klas). 

 

5. Brak oferty zajęć sportowych dla uczniów z 

uwagi na fakt, iż nauczyciel uczący w szkole zajęć 

wychowania fizycznego przyjeżdża tylko na 

określone godziny dydaktyczne, nie angażuje się 

poza tym w żadną inną działalność na rzecz szkoły. 

 

6. Szkoła nie realizuje żadnego projektu. 

 

7. Zajęcia z wykorzystaniem nowoczesnej 

dydaktyki przedmiotowej ze szczególnym TIK są 

możliwe tylko i wyłącznie w pracowni 

komputerowej, w której są dostępne komputery 

oraz rzutnik multimedialny ( nie we wszystkie 

komputery maja dostęp do Internetu).Brak tablic 

interaktywnych. 

 

8.Biblioteka szkolna jest czynna 2 godziny w 

tygodniu, prowadzi ją nauczyciel nie posiadający 

kwalifikacji za zgodą kuratora.  

 

8. Pomoc doraźna pielęgniarki szkolnej jest 

dostępna tylko 1 raz tygodniu. 

 

9. W ciągu roku  szkolnego tj. 2019/2020 tylko 

jeden z nauczycieli podniósł swoje kwalifikacje – 

nabył kwalifikacje do nauczania przedmiotu 

geografia . Brak informacji zwrotnej od nauczycieli 

o udziale w szkoleniach w celu doskonalenia 

warsztatu pracy. 

P.o. Dyrektora szkoły bierze udział  doskonaleniu  

swojego warsztatu pracy poprzez  udział w 

szkoleniach z CEN oraz warsztatach 

Webbinaryjnych. 

 

10. Zajęcia z doradztwa zawodowego  są 

dla uczniów klas I-VIII. 

 

5. W ciągu tygodnia są realizowane zajęcia 

rozwijające z przedmiotów ogólnokształcących. 

Uczniowie maja dostęp do zajęć sportowych. 

 

 

 

6.Szkoła bierze obecnie udział w projekcie „Fabryka 

kompetencji kluczowych”, którego celem jest  

prowadzenie zajęć rozwijających kompetencje 

kluczowe, kompetencje z zakresu TIK, stosowanie 

nauczania opartego na met. eksperymentu, objęcie 

uczniów kl. VII-VIII szkół podstawowych ofertą 

doradztwa edukacyjno-zawodowego, doskonalenie 

zawodowe nauczycieli z zakresu stosowania 

indywidualizacji nauczania, rozwijania ich 

kompetencji cyfrowych sprzyjających nauczaniu 

przedmiotowemu z wykorzystaniem narzędzi TIK 

lub rozwijania kompetencji cyfrowych uczniów, 

wyposażenie szkół w niezbędne pomoce 

dydaktyczne (na potrzeby indywidualizacji pracy z 

uczniem ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi, 

rozwijania kompetencji kluczowych, narzędzi TIK 

oraz wyposażenia pracowni przedmiotowych do 

nauczania opartego na metodzie eksperymentu) oraz 

zainicjowanie współpracy organów prowadzących na 

rzecz podniesienia jakości kształcenia. 

 

7. Zajęcia  dydaktyczne z wykorzystaniem 

nowoczesnej dydaktyki przedmiotowej ze 

szczególnym uwzględnieniem TIK są realizowane na 

bieżąco z uwagi na dostęp w każdej klasie do 

komputera z dostępem do Internetu oraz jest  rzutnik 

multimedialny, w niektórych klasach są dostępne 

tablice interaktywne, a w edukacji wczesnoszkolnej 

tablica interaktywna jest dostępna  w każdej klasie. 
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prowadzone przez nauczyciela języka polskiego. 

 

11. Brak zespołów międzyprzedmiotowych z 

uwagi na brak nauczycieli. Jeden nauczyciel w 

szkole uczy kilku przedmiotów. 

 

12. Świetlica szkolna – obecnie jest 7 godzin  zajęć 

świetlicy szkolnej. Nie ma jednego stałego 

opiekuna świetlicy szkolnej, zajęcia te są 

przydzielone do rożnych nauczycieli. 

 

 

8. Biblioteka szkolna jest czynna 4 dni w tygodniu, 

posiada bogata ofertę księgozbioru. Pracuje  w niej 

nauczyciel posiadający kwalifikacje. 

 

9. Pomoc doraźna pielęgniarki szkolnej jest możliwa 

codziennie. 

 

10.Działa Gminne Centrum Kariery, które jest 

prowadzone przez doradcę zawodowego z 

kwalifikacjami. 

 

11. Są zespoły przedmiotowe, co pozwala na 

wymianę doświadczeń pomiędzy nauczycielami tych 

samych przedmiotów. Nauczyciele tej grupy 

spotykają się w celu podjęcia profesjonalnej 

dyskusji, analizy refleksji nad własną pracą. Tworzą 

grupę wsparcia, która pracuje nad doskonaleniem 

sposobów nauczania, radzenia sobie z trudnościami i 

problemami. 

 

12. Świetlica szkolna jest dostępna od godz. 6.50 do 

16.00. 

 

4. ASPEKT SPOŁECZNY 

We współczesnych czasach w edukacji bardzo ważne jest, aby dziecko wchodziło 

w relację z rówieśnikami z różnych środowisk. W momencie przejścia dzieci do nowej szkoły 

przewiduje się, że dzieci szybko zaadoptują się do nowych warunków. Poza tym, w szkole 

Podstawowej w Bobolicach na pełnym etacie pracuje pedagog, który będzie wspierał nowo 

przyjęte dzieci w zaklimatyzowaniu się w nowej placówce. Dzieci młodsze będą miały 

zapewnione miejsca w Przedszkolu w Bobolicach.  

Rodzice uczniów oraz pracownicy szkoły podkreślają, że szkoła w Kurowie przejęła rolę 

kulturotwórczą i stała się ośrodkiem różnego rodzaju działań.  Jednak w  Kurowie działa także 

świetlica wiejska, która w ostatnich latach została zmodernizowana i unowocześniona. Świetlica 

czynna jest całorocznie, po 4 godziny każdego dnia.   
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5. ORGANIZACJA DOWOZU 

 

Gmina Bobolice zapewni dowóz dla wszystkich uczniów pobierających dotychczas naukę 

w Szkole Podstawowej w Kurowie. Obecnie z obwodu szkoły w Kurowie sprawnie funkcjonuje 

już dowóz wraz z zapewnioną opieką podczas dowozu do szkoły Podstawowej im. H. 

Sienkiewicza w Bobolicach. Przewóz uczniów odbywać się autobusami przewoźnika, 

wyłonionego w drodze przetargu na dowóz dzieci na danej trasie. W autobusie jest opiekun 

dbający o bezpieczeństwo dzieci w trakcie przewozu. Dowóz dzieci młodszych będzie 

zorganizowany w ten sposób, by bezpośrednio po zakończeniu lekcji zapewnić powrót do domu. 

Praca świetlicy obecnie również jest dostosowana do odjazdów autobusów.  

Długość tras dowożenia w ciągu dnia nauki nie będzie przekraczać 16 km w jedną stronę 

(ok. 18 min) i kształtować się przypuszczalnie będzie następująco : 

- Kurówko - 14 km - 15 min 

- Kurowo - 11 km - 12 min 

- Sarnowo - 14 km - 15 min 

- Lubowo - 16 km - 18 min 

- Cybulino - 10 km - 11 min 

- Więcemierz - 9 km - 10 min 

W Szkole Podstawowej w Kurowie w roku szkolnym 2019/2020 z dowozów szkolnych 

korzysta już 12 uczniów  tj. 11 z Cybulina i 1 z Więcemierza.  

 

6. OPIS I PRZEZNACZENIE BUDYNKU 

 

Budynek Szkoły Podstawowej w Kurowie jest starym budynkiem, wymagającym remontu. 

Nie przewiduje się sprzedaży obiektu po Szkole Podstawowej w Kurowie. Planuje się pozyskać 

środki zewnętrzne na adaptację budynku z przeznaczeniem na lokale mieszkalne komunalne.   

 

7. SPRAWY KADROWE ZATRUDNIONYCH W PLACÓWCE OSÓB 

 

W roku szkolnym 2019/2020 w Szkole Podstawowej w Kurowie zatrudnionych jest 

12 pracowników pedagogicznych i 3 pracowników administracji i obsługi, w tym: 

- 3 nauczycieli - umowy na czas nieokreślony tj. nauczyciel edukacji wczesnoszkolnej, 

nauczyciel języka polskiego i edukacji wczesnoszkolnej oraz nauczyciel religii; 

-  7 nauczycieli - umowy na czas określony do dnia 31.08.2020 r. i 1 nauczyciel umowa do 

26.06.2020r.;  

-  p.o. dyrektora szkoły - umowa do 26.06.2020 r.;  
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-  palacz konserwator - umowa na czas nieokreślony - w sezonie grzewczym 1 etat, poza 

sezonem 1/2 etatu; 

-  2 sprzątaczki - umowy na czas nieokreślony w tym jedna osoba zatrudniona na cały etat 

a druga osoba na 1/2 etatu. 

Podsumowując, umowy na czas nieokreślony ma 3 nauczycieli i 3 pracowników obsługi. 

Z informacji uzyskanej od p.o. dyrektora placówki wynika, iż jeden z pracowników obsługi  

zadeklarował odejście na emeryturę. Inny pracownik obsługi otrzymał wcześniej tj. w roku 2018 

możliwość objęcia wakatu w Szkole Podstawowej w Bobolicach, po czy z niego zrezygnował  

i wrócił do pracy w szkole w Kurowie.   

Natomiast jeśli chodzi o kadrę pedagogiczną zatrudniona na czas nieokreślony, to w miarę 

możliwości (wolnych wakatów jeśli będą)  nauczyciele zlikwidowanej szkoły będą mogli ubiegać 

się o zatrudnienie w pozostałych szkołach na terenie gminy. Konkretne propozycje będą znane 

dopiero na przełomie kwietnia/maja czyli w terminie opracowywania arkuszy organizacyjnych 

przez dyrektorów placówek.  

Warto także podkreślić, że dyrektor szkoły w Kurowie od lat boryka się z trudnościami 

w znalezieniu wykwalifikowanej kadry pedagogicznej do prowadzenia zajęć. W roku 2019/2020 

sytuacja ta była wyjątkowo trudna i brakowało m.in. nauczyciela języka angielskiego.   

Poza tym w szkole brak jest nauczycieli z kwalifikacjami do nauczania: biologii, chemii, 

fizyki, wychowania do życia w rodzinie, edukacji dla bezpieczeństwa, zajęć korekcyjno - 

kompensacyjnych, biblioteki szkolnej -  zgody Kuratora Oświaty na zatrudnienie bez kwalifikacji. 

Żaden z nauczycieli, którzy otrzymali zgody na nauczanie ww. przedmiotów bez kwalifikacji, nie 

podjął próby uzupełnienia kwalifikacji.   

 

8. PODSUMOWANIE 

Obecnie na terenie Gminy Bobolice sieć szkół podstawowych jest bardzo rozbudowana. 

Liczba uczniów w poszczególnych szkołach nie jest wysoka i zadawalająca. Razem, że Szkołą 

Podstawową w sumie funkcjonuje pięć szkół podstawowych, tj.: 

 

Nazwa szkoły Liczba uczniów klas I-VIII  wg stanu 

na dzień 30.09.2019r. (SIO) 

Szkoła Podstawowa im. H. Sienkiewicza w Bobolicach 441 

Szkoła Podstawowa w Dargini 81 

Szkoła Podstawowa im. J. Brzechwy w Kłaninie 53 

Szkoła Podstawowa w Drzewianach 48 

Szkoła Podstawowa w Kurowie  26 

* dane wg systemu SIO - stan na 31 września 2019r.  
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Niezaprzeczalnym faktem jest, że jednym z czynników przemawiających za likwidacją 

szkoły jest czynnik ekonomiczny. Biorąc pod uwagę stale rosnące koszty i malejącą liczbę 

uczniów nie da się nie zauważyć, że szkoła pochłania duże nakłady finansowe kosztem innych 

szkół. Nie jest to jednak jedyny argument przemawiający za zamiarem likwidacji, co zostało 

przedstawione powyżej.   

Według stanu na dzień 30 września 2019 r. w placówkach oświatowych w Gminie nastąpił 

spadek liczby uczniów w szkołach, co wymaga podjęcia działań zmierzających do racjonalizacji 

sieci szkolnej.  

Likwidacja Szkoły Podstawowej w Kurowie w żadnym stopniu nie pogorszy warunków 

nauczania, a co do jakości bezspornie zapewni uczniom wyższy poziom i w dużo lepszych 

warunkach oraz biorąc pod uwagę konieczność dokonywania wydatków publicznych w sposób 

celowy, oszczędny i racjonalny z zachowaniem zasady uzyskiwania najlepszych efektów podjęcie 

niniejszej uchwały jest konieczne i uzasadnione.  

 

 

Pan Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XVII/156/20 została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.  

 

8) w sprawie przekształcenia ośmioletniej Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza  

w Bobolicach poprzez zmianę adresu siedziby głównej z ul. Szkolnej 1 na ul. Głowackiego  

7d w Bobolicach.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Przeniesienie siedziby szkoły stanowi jego przekształcenie w rozumieniu art. 89 ust. 9 

ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (tekst jedn.: Dz. U. z 2019 r. poz. 1148 z późn. 

zm.), a więc procedura jego dokonania wynika odpowiednio z przepisów powyższej ustawy tak, 

jak w przypadku likwidacji szkoły. 

Szkoła prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać przekształcona 

z końcem roku szkolnego przez organ prowadzący szkołę. Organ prowadzący zobligowany jest, 

co najmniej na 6 miesięcy przed terminem planowanego przekształcenia, zawiadomić o tym 

zamiarze rodziców uczniów, właściwego kuratora oświaty oraz organ wykonawczy jednostki 

samorządu terytorialnego właściwej do prowadzenia szkół danego typu. 
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Procedura przekształcenia z dniem 1 września 2020r. Szkoły Podstawowej im. Henryka 

Sienkiewicza w Bobolicach rozpoczęła się od podjęcia w dniu 28 listopada  2019 r. przez Radę 

Miejską w Bobolicach uchwały intencyjnej (Uchwała Nr XII/105/19 Rady Miejskiej  

w Bobolicach w sprawie zamiaru przekształcenia ośmioletniej Szkoły Podstawowej im. Henryka 

Sienkiewicza w Bobolicach poprzez zmianę adresu siedziby głównej z ul. Szkolnej 1 na ul. 

Głowackiego 7d w Bobolicach.). Uchwała ta jednocześnie upoważniła Burmistrza Bobolic do 

dalszego postępowania przewidzianego w przepisach Prawa oświatowego. Wobec powyższego,  

o zamiarze przekształcenia szkoły zawiadomiono rodziców uczniów w terminie ustawowym,  

a także Zachodniopomorskiego Kuratora Oświaty. W dniu 20 marca 2020r. Zachodniopomorski 

Kurator Oświaty postanowieniem o nr sprawy WWEAS-DK.542.14.2020.KD pozytywnie 

zaopiniował zamiar przekształcenia szkoły. 

Rada Rodziców w dniu 26 lutego 2020r. wyraziła pozytywną opinię w przedmiotowej 

sprawie w piśmie przesłanym do Burmistrza Bobolic, uznając przekształcenie za konieczne  

z uwagi na fakt, iż większość dzieci uczy się w budynku przy ul. Głowackiego 7d. 

 

Pan Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XVII/157/20 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

9) w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/350/18 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia  

16 października 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w Żłobku 

Miejskim w Bobolicach.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.   

Opłata za pobyt dziecka w żłobku w wysokości 200 zł została uregulowana uchwałą nr 

XLII/350/18 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia  z dnia 16 października 2018 r. w sprawie 

ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka  w  Żłobku Miejskim w Bobolicach.  

Na podstawie ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z 

zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 374 z późn. zm.), w dniu 11 marca 

2020 r. wojewodowie wydali polecenie wójtom, burmistrzom oraz prezydentom miast 

zawieszenia do dnia 25 marca br. działalności żłobków. W dniu 25 marca polecenie Wojewody 

wydłużyło okres zawieszenia działalności żłobków do dnia 10 kwietnia br. W dniu 10 kwietnia 

2020 r. Minister Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej wydał rozporządzenie w sprawie czasowego 
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ograniczenia funkcjonowania form opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 w związku z 

zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19 (Dz. U. poz. 652). Na mocy tego 

rozporządzenia działanie żłobków pozostało zawieszone do dnia 26 kwietnia 2020r.  Obowiązek 

zawieszenia działalności żłobków i klubów dziecięcych dotyczy zatem wszystkich podmiotów 

prowadzących te formy opieki nad dziećmi w wieku do lat 3. Zgodnie z powyższymi zaleceniami 

i rozporządzeniem, Burmistrz Bobolic zawiesiła działalność Żłobka Miejskiego w Bobolicach 

"Elfiki" od dnia 16 marca do dnia 26 kwietnia br.  

Opłata stała pobierana na podstawie Uchwały Rady Miejskiej z 2018 roku nie 

przewidywała tego typu sytuacji. Przewidywała tylko zwykłą usprawiedliwioną nieobecność 

dziecka trwającą ciągle dłużej niż miesiąc.  Zgodnie więc z dotychczasowymi zapisami rodzice, 

opiekunowie dzieci, pomimo, że nie korzystali z opieki nad dziećmi w Żłobku w czasie trwania 

epidemii, zawieszenia funkcjonowania jednostki,  musieliby ponosić pełne koszty opłaty stałej  

w wysokości 200 zł./1m-c.    

Art 59 ust. 2 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat  

3 uprawnia gminę do określenia, w drodze uchwały, warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od ponoszenia opłat, na podstawie którego przedstawia się projekt niniejszej uchwały. 

W związku z obecną sytuacją i zawieszeniem działalności żłobka zwolnienie z opłat uważa 

się za zasadne. 

Podjęta uchwała rodzi skutki finansowe dla Gminy Bobolice związane z brakiem 

wpływów z tytułu opłaty za pobyt dziecka w żłobku za okres od 16.03 - 30.04.2020r. w wysokości 

5 563,44 zł.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Hubert Karwowski przewodniczący Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia  

i Porządku Publicznego przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XVII/158/20 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

Ad. 4. Wnioski i zapytania radnych.  

Głos zabrała Burmistrz Mieczysława Brzoza. 

Ponieważ sesja ma nietypową formę, a sporo rzeczy dzieje się w naszej Gminie to chciałabym 

poinformować Państwa o takich najważniejszych sprawach, żebyście mieli wgląd w sprawy, na 

jakich etapach jest ich realizacja itp.  
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1. Jako Gmina Bobolice przygotowaliśmy bobolicki pakiet wsparcia dla przedsiębiorców w 

związku ze stanem pandemii w naszym kraju. Wszystkie informacje dotyczące wsparcia dla 

przedsiębiorców, jaki rodzaj wsparcia przedsiębiorcy mogą otrzymać będą umieszczone na naszej 

stronie internetowej. Zachęcamy do zaglądania na tę zakładkę. Zamieszczone będą również te 

uchwały, które dzisiaj Państwo radni podjęli. Niezależnie od tego będą też inne formy, z których 

przedsiębiorcy mogą skorzystać. To co proponujemy przedsiębiorcom z Gminy Bobolice: ulgi za 

najem dzierżawy budynków lokali użytkowych, gruntów gminnych inne niż rolne, zwolnienie z 

podatku od nieruchomości gruntów, budynków, budowli, ulgi w podatkach lokalnych, zwolnienie 

z opłaty prolongacyjnej, przedłużenie terminu opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego 

oraz przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. To wszystko jest 

szczegółowo opisane na naszej stronie internetowej.  

2. Działania związane z odmrażaniem naszej gospodarki i wprowadzaniem II etapu odmrożenia, 

dotyczy uruchomienia żłobków i przedszkoli. Od 6 maja br. możemy jako organ prowadzący z 

powrotem przywracać życie w żłobkach i przedszkolach. Obwarowane jest to przez organ 

prowadzący czyli przez Gminę odpowiednich opinii i zgodności, które są podstawą, żeby sanepid 

w porozumieniu z organem prowadzącym wydał zgodę na to, że te warunki, które proponujemy 

dzieciom w żłobku czy przedszkolach spełniają warunki te z rozporządzenia. Zdiagnozowany 

został żłobek pod względem potrzeb rodziców wysłania dziecka do żłobka. Z 42 osobowej grupy 

dzieci ze żłobka 16 rodziców chce posłać swoje pociechy do żłobka, czyli 16 dzieci mamy chę-

tnych do przyjęcia do żłobka. Jeśli chodzi o przedszkole  to ze 176 przedszkolaków mamy 

zgłoszeń 17. Podsumowując to na pewno nie otworzymy żłobka i przedszkola od 6 maja br., 

obecnie czekamy na przepisy sanitarne i będziemy je uzgadniać z sanepidem.  

3. Otwarcie aptek w soboty, niedziele i święta. Powiat podjął uchwałę, która wskazuje na otwarcie 

aptek w Gminie Bobolice, od 1 czerwca 2020 roku wchodzi w życie. W soboty apteki czynne od 

9-15 na zmianę każda, w niedzielę i święta od 12-16. 

4.  Od 25 kwietnia br. ponownie czynny jest dla mieszkańców gminy PSZOK. W związku  

z panującą w kraju sytuacją epidemiczną wprowadzone zostały specjalne procedury. Obowiązuje 

noszenie rękawic oraz osłony na twarz i usta. Na teren PSZOK-u wpuszczana jest tylko jedna 

osoba obsługiwana. Aby uniknąć kolejek prosimy o przywożenie odpadów segregowanych. 

Godziny i dni otwarcia PSZOK-u nie uległy zmianie, są to środy 10
30  

do 16
30

 oraz soboty od 8
00

 do 14
00

. 

5. W celu usprawnienia komunikacji Mieszkańców naszej gminy z Urzędem Miejskim  

w Bobolicach, zamierzamy uruchomić w najbliższym czasie (oczywiście termin będzie 

uzależniony od obecnej sytuacji!) na terenie naszej gminy usługę Mobilnego Urzędnika, który 
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pomoże załatwić sprawy urzędowe bez konieczności wychodzenia z domu osobom 

niepełnosprawnym i starszym z terenu naszej gminy.  

6. Wniosek do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej – odbiór folii 

porolniczej. Wniosek, który złożyliśmy 20 grudnia 2019 roku przeszedł wstępną ocenę 

pozytywnie i został przekazany do zarządu NFOŚiGW do ostatecznej akceptacji. Otrzymałam już 

informację, że uchwała Zarządu została podjęta co oznacza, że wniosek został ostatecznie 

zaakceptowany w złożonej formie. Przyznano kwotę przez nas wnioskowaną, tj. 21.300,00 zł. 

Umowy są w trakcie przygotowywania. Zostaną rozsyłane do Gmin przed majówką. Obecnie 

poszukujemy firmę do obioru folii i wyrobów podobnych.  

7. Konkurs – „Twój pomysł na biznes” – I edycja. 

Zakończył się konkurs pn. „Twój Pomysł na Biznes” promujący aktywne postawy i rozwój 

przedsiębiorczości w gminie Bobolice.  Ostateczny termin przyjmowania zgłoszeń minął  

w dniu 31 marca 2020 r. Na konkurs wpłynęło 5 zgłoszeń, z czego 2 złożyły osoby planujące 

otworzyć działalność gospodarczą, natomiast 3 pozostałe to przedsiębiorcy już istniejący  

na rynku pracy, którzy chcieli rozwinąć swoje działania o nowy produkt czy usługę. 22 kwietnia 

br. odbyło się zdalne posiedzenie czteroosobowej komisji. Na podstawie karty oceny 

merytorycznej zostały ocenione zgłoszenia w sześciu kategoriach w skali oceny od 1-5. 

Zwycięzcą konkursu została Pani Żaneta Tylman z Dwór Złote Błotka. Nagroda została 

przekazana laureatce w dniu 29 kwietnia 2020 r. Wg projektu, jaki złożyła Pani Tylman, kwota  

z wygranej (10 tys. zł) zostanie przekazana na zakup sauny zewnętrznej lub dwóch bali wodnych 

zewnętrznych relaksacyjnych. Rywalizacja była spora i wybór trudny, każde ze zgłoszeń miała 

dużą szansę zwycięstwa.  

8. Akcja szycia maseczek – Mieszkańcy dla Mieszkańców. 

W dalszym ciągu w Bobolicach trwa akcja szycia maseczek. Dziękujemy Wolontariuszom  

z terenu gminy oraz pracownikom Ośrodka Kultury, ŚDS Odnowa, Przedszkola, Żłobka 

Miejskiego, OREW-u, Klubowi Seniora w Poroście oraz wszystkim osobom, które z wielkim 

sercem włączyły się w tę akcję zainicjowaną przez Radnego Miejskiego Zbigniewa Oleksiaka, 

który zorganizował zrzutkę na materiał do szycia maseczek. Gmina Bobolice zakupiła dodatkowo 

2 tys. maseczek i zakupiła rękawiczki do pakietów. 

9. Laptopy dla szkół. 

W ramach złożonego przez nas wniosku, Gmina Bobolice otrzymała dofinansowanie 

w wysokości 60.000,00 zł  na zakup sprzętu komputerowego dla uczniów, którzy  

nie posiadają sprzętu umożliwiającego im realizację zdalnych lekcji. Otrzymane środki 

przeznaczone zostały na zakup 24 szt. laptopów wraz z zestawem słuchawkowym. Całkowity 

koszt zakupu to 60.192,00 zł.  Laptopy w dniu 22 kwietnia trafiły do urzędu, gdzie były 
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konfigurowane przez informatyka a w dniu 27 kwietnia trafiły do szkół.  Zostaną wypożyczone 

najbardziej potrzebującym uczniom na okres trwania zdalnego nauczania,  

a po powrocie uczniów do szkół, laptopy  wrócą do placówek oświatowych i będą 

wykorzystywane do zajęć. Projektu pn. "Zdalna Szkoła – wsparcie Ogólnopolskiej Sieci 

Edukacyjnej w systemie kształcenia zdalnego" współfinansowany jest ze środków Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 

2014-202. 

10. Nowe oświetlenie w m. Dargiń. 

Modernizacja oświetlenia drogowego w miejscowości Dargiń prowadzona jest równolegle do 

przebudowy drogi powiatowej Świelino – Dargiń - Grzybnica. Modernizacja – wymiana części 

oświetlenia sieci energetycznej napowietrznej na sieć kablową finansowana jest wspólnie  

z Energa Oświetlenie Sp. z o.o. w Sopocie. Koszt zadania 132.000,00 zł z czego 50% jest po 

stronie gminy Bobolice. Zlikwidowanych zostanie 16 słupów sieci energetycznej. Powstanie nowe 

oświetlenie kablowe: 21 słupów, 22 oprawy świetlne. Obecnie “rozkładana” jest sieć kablowa, 

montowane są podpory betonowe pod słupy oświetleniowe. Zgodnie z informacją uzyskaną od 

operatora, zadanie ma być zakończone do końca maja br. 

11. Bobolice bez smogu - Działanie 2.14. i 2.15 – informacja o zaawansowaniu naborów na 

2020 rok. 

2.14 - wymiana pieców oraz na działanie 2.15 - termomodernizacja budynków wraz  

z wymianą pieców: nabór rozpoczął się w dniu 20 kwietnia i potrwa do 31 sierpnia 2020 lub do 

wyczerpania limitu środków na ten cel w 2020 roku. Według stanu na dzień 24 kwietnia 2020 

roku: 

a. na działanie 2.14 wpłynęło 47 zgłoszeń (limit na 2020 rok - 30), wysokość grantu: 7.500,00 zł; 

b. na działanie 2.15 wpłynęło 17 zgłoszeń (limit na 2020 rok - 20), wysokość grantów: 25.000,00 

zł (termomodernizacja częściowa)/ 50.000,00 zł (termomodernizacja pełna). 

W latach 2021 i 2022 nabory rozpoczną się od 1 lutego. Wówczas dofinansowanie dotyczyć 

będzie po 15 pieców i 10 termomodernizacji w tych latach. 

 

Radny Piotr Adamus zwrócił się z zapytaniem czy w okolicach ulic: Ogrodowej, Polnej i 1 Maja 

ma powstać market DINO ? Czy jest to prawdą, czy tylko plany ? 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza odpowiedziała, że jest to prawdziwa informacja. Jako Gmina 

poszukujemy innych sklepów wielkogabarytowych takich by mieszkańcy mieli inną możliwość 
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oprócz Biedronki. Pierwszą propozycją dla sieci sklepów DINO była ul. Warszawska lecz sieć się 

wycofała z racji dużych kosztów, szczególnie prac ziemnych. Natomiast zaproponowaliśmy inną 

działkę tą o której Pan radny mówi. Jest to działka, którą przygotowujemy do sprzedaży około 19 

arów dla sieci sklepów DINO. Sprawy idą sprawnie do przodu. Pani Burmistrz jest po rozmowach 

z mieszkańcami, którzy nie mają nic przeciwko powstaniu sklepu proszą tylko o wskazanie 

nowych miejsc na pomieszczenia gospodarcze, szopki, które na tym gruncie się znajdowały.  

 

Radny Zbigniew Oleksiak złożył interpelacje: 

1. Wnioskuję aby podczas przyszłorocznych wyliczeń opłaty za odbiór śmieci z terenu Gminy 

Bobolice wyłączyć okres od marca 2020 do maja 2020 roku.  Uzasadniam to sytuacją związaną z 

epidemią COVID-19, ludzie nie z własnej woli siedzą zamknięci w domach, co skutkuje większą 

ilością zużytej wody. W przyszłym roku ta sytuacja przełoży się fizycznie na cenę którą 

mieszkańcy będą zmuszeni ponosić przez cały rok 2021.  

2. Kolejny raz proszę o naprawę ulicy Traugutta, na wysokości skrętu na osiedle Leśne 8A/8B. Po 

pracach kanalizacyjnych przy studzience na w/w ulicy zapadła się trelinka w wyniku czego 

samochody z niskim zawieszeniem uderzają o nawierzchnię.  

Interpelacje wpłynęły pisemnie do skrzynki podawczej Gminy.  

3. Radny odniósł się do „akcji maseczka”, skierował podziękowania do osób, sołtysów, którzy 

byli przyjaźni podczas tej akcji, roznosili maseczki po rejonach, wspierali finansowo, szkoda, że 

nie wszyscy. Akcja się skończyła ponad 8 tys. maseczek poszło do ludzi. Docierają sygnały, że ta 

akcja była potrzebna. Radny dodał, że nie będzie dziękował z nazwisk radnym by nie robić 

zamieszania.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza odniosła się do przedstawionych informacji przez radnego  

Z. Oleksiaka:  

ad.1. na chwilę obecną nie można dać żadnej wyczerpującej odpowiedzi ponieważ opłata za 

odbiór śmieci musi być zbilansowana. Jeśli bilans będzie taki jak trzeba to oznaczać będzie, że 

opłata wyliczona jest dobrze. Obecnie analizujemy jak to wygląda za I kwartał br., trudno jest 

definitywnie odpowiedzieć na ten temat. Wiadomo, że ludzie siedzą w domach natomiast system 

musi się bilansować. Pan radny Z. Oleksiak wie, że nie możemy dokładać z budżetu gminy, jeśli 
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po analizie wyjdzie tak, że nie będziemy musieli bilansować bo zużycie wody wskaże że wpłynęła 

taka ilość wody, która bilansuje nam system to nie będziemy zmniejszać ani zwiększać tej opłaty.  

Pani Burmistrz poprosiła, by uszanować jej zdanie ponieważ odpowiada za budżet. To co możemy 

dajemy naszym mieszkańcom, natomiast jeśli nam się system nie zbilansuje to mowy nie ma  

o tym, żeby odejść za płatność marzec-lipiec. Na to przyjdzie czas kiedy analizować będziemy 

koszty. Póki co mamy wstępne dane jak wygląda bilansowanie systemu za I kwartał br., wygląda 

dobrze i bilansuje się. System jest dobrze wyliczony, prognoza dobrze zaproponowana.  

 ad.2.  temat zostanie przekazany do prezesa GZK by zdiagnozować sprawę, jeśli to droga gminna 

to temat zostanie zrealizowany.  

 

Radny Zbigniew Oleksiak dodał, że rozumie te odpowiedzi, tylko są to sygnały od ludzi, 

sąsiadów, mieszkańców, a radny jest zobligowany do przekazywania informacji. Dlatego taka 

interpelacja wypływa, nie jest to złośliwość radnego tylko wynika to z rozmowy z mieszkańcami, 

które często przeprowadza.  

Pani Burmistrz odpowiedziała mówiąc, że nie potraktowała tego zapytania jako złośliwości tylko 

prosi by wnioski, które są składane były „przefiltrowane” przez państwa radnych. Chciała 

odpowiedzieć konkretnie i wyczerpująco na te pytanie.  

 

Sekretarz Krzysztof Dziadul zaoponował, że każda interpelacja złożona przez radnego musi 

wpłynąć do Przewodniczącego Rady na piśmie, Burmistrz ma 14 dni na udzielenie odpowiedzi  

 

Ad. 5. Zakończenie obrad.  

 

Protokół sporządziła: Ewelina Szymańska  


